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MOCIO: La secretària d'ormnització del Bloc revela
que les relacions amb el PSOE van pel bon camí

Un incendi arrassa una
supérticie, sota 'pressió

urbanística



~ ~ ~ PRESENTACiÓ ~ ~ ~

CARXOFA: una bona truita de carxofes d'un parell d'ous per a David Ferrer que ha
pujat el nom de Benicarló molt alt, com ningú ho ha fet fins ara. L'ha pujat fins a
8.046 metres d'altura, al Shisha Pangma, a l'Himalàia. De ben segur que aquesta
truita li anirà molt bé per a recuperar forces.

preparació addicional que
sempre va be a l'hora de fer
inversions milionàries.

El problema del sòl a
Benicarló no és nou i indirec
tament - donada l'absència de
sòl públic protegit per als
joves- el sòl urbà es troba en
mans privades, que poden
regular aquesta bombolla
immobiliària que existeix a la
nostra ciutat. Tan sols cal
mirar l'skyline de Benicarló
per comprovar que l'estat de
salut de la construcció és
bona i que està fent créixer la
superfície construïda a un
ritme esfereïdor. Cal urgent
ment una revisió del planeja
ment, dotar la ciutat de sòl ofi
cial que vinga a regular els
costos elevats que avui en dia
assoleix la vivenda, en oca
sions a causa de l'especulació
i en altres per l'adquisició de
segones vivendes. Llegeixen
el treball de La Veu de
Benicarló d'aquesta setmana i
traguen les seues pròpies
conclusions.

Com a bolets

laveudebenicarlo@eresmas.com

Les immobiliàries a la nos
tra població estan proliferant
més ràpid que els constipats
en aquestes primeres setma
nes de tardor. És relativament
fàcil que ens trobem amb
noves immobiliàries pels
carrers més insospitats de
Benicarló cada setmana. I és
que creixen com a bolets, a
un ritme accelerat.

Sembla ser que amb això
de vendre propietats i fer d'in
termediaris s'obtenen suco
ses quantitats amb una inver
sió relativament baixa. Tan
sols cal una taula i un ordina
dor, bones maneres de vene
dor i contactes amb els cons
tructors o promotors, quan no
ho son els propis establi-

:,·ments.
Existeix una xifra total de 35

immobiliàries censades al
nostre poble. Però apart dels
pirates que fan d'intermediaris
del sector immobiliari - que
existeixen- d'aquests tan sols
tres son Agents de la
Propietat Immobiliària (API),
que garanteix una seriositat i

452
DES DEL 18 D'AGOST

DE 1995

SENYORA GARCIA

Carta de/lector que ana
litza amb profusitat els
continguts de la darrera
Veu de Benicarló publica
da

CULTURA

Josep Manuel San Abdón
tórna amb els Dies
Gloriosos parlant de
peJ-lícules i literatura

ESPORTS

El Benicarló FS torna a
perdre a casa. En aques
ta ocasió contra el
Boomerang Interviu tot i
el bon joc dels dos
equips. La Graderia
Inquieta ho explica

EDITORIAL
La Veu analitza algunes
dades del mercat immobi
liari a la nostra ciutat.

EL TEMA

Les immobiliàries prolife
ren com a bolets. Tenim
ja 35 establiments oberts
i la construcció sembla
no tenir fré

PANISSOLA: per a l'alcalde i regidor obres i serveis. Es veu que en un
mes no han passat pel recinte de les penyes. Hi ha casals per desmuntar, hi ha
contenidors, hi ha brutícia, ... Un desastre, com tot. Com tot el poble: brut, apeda
çat, amb sorolls de motos, caos circulatori, ... Creiem que ja ho fan apostes, sinó,
no s'enten .
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Més immobiliàries que vivendes?
La bambolla immobiliària no perilla. de moment. a Benicarló

text REDACCiÓ

I] I boom immobiliari que
durant els últims anys ha
sofert la nostra ciutat ens
ha deixat envoltats de

milers d'habitatges nous. Les obres,
bastides i grues ocupen la pràctica
totalitat dels solars que quedaven
lliures i arriben a expandir-se cap al
que fins no fa molt, eren camps i
terres abandonades. Amb el creixe
ment urbanístic, han començat a
inaugurar-se noves immobiliàries.
Qualsevol lloc és bon, perquè en
realitat, l'única infrastructura neces
sària per a emprendre un negoci
d'aquest tipus és una taula, un telè
fon i un ordinador. Els beneficis eco
nòmics que s'obtenen a canvi solen
ser molt elevats, pel que pràctica
ment cada setmana neix una nova
immobiliària a Benicarló. La Veu
s'ha preguntat si el mercat és tan
ampli i si realment hi ha tants com
pradors. L'anàlisi de la situació
actual ha desvetllat importants
dades i duu a conclusions que, com
menys, resulten sorprenents.

NOMBRE D'IMMOBILIÀRIES A
LA CIUTAT

A Benicarló existeixen, a data
d'avui, 35 immobiliàries censades
en l'Ajuntament. Cadascuna d'elles,
segons ha pogut saber La Veu,
cobra una comissió diferent per la
venda o lloguer d'un immoble. La
taxa legal és del 3%, que normal
ment és respectada per aquelles
immobiliàries que duen més temps
treballant dintre del ram. Els seus
propietaris són els quals es queixen
que, en moltes ocasions, l'encari
ment del preu de l'habitatge ve de la
mà d'aquestes noves immobiliàries,
que no mostren objeccions a l'hora
de carregar més comissió a les
operacions que porten a terme. Un
altre dels aspectes a destacar és
que, de les 35 immobiliàries exis-

tents, tan només tres dels propieta
ris estan registrats com Agents de
la Propietat Immobiliària en el
Col'legi Oficial de Castelló. Un API
és un intermediari en la compra
venda, lloguer o cessió d'un bé
immoble. Les altes comissions que
ens poden arribar a cobrar es
veuen recompensades per la
garantia de serietat que ofereixen
en canvi del seu treball. Per a

alguns dels propietaris de les immo
biliàries més antigues de Benicarló,
la confiança i la serietat que oferei
xen als seus clients després d'anys
de treball també és una garantia i
una carta de presentació.

SITUACiÓ ACTUAL DEL MER
CAT IMMOBILIARI

Però realment tot el que es cons
trueix es ven? La propietària de Ma
José Immobiliària, amb més de
trenta anys d'experiència en el mer
cat benicarlando, reconeix que "les
vendes han descendit", encara que
no tant com s'està especulant. Els
pisos nous continuen venent-se a
bon ritme i pel que sembla, res fa
témer que esclate la "bombolla
immobiliària" de la qual tant parlen
els analistes. No obstant això, sí
que reconeix que el preu de l'habi
tatge nou ha pujat "moltíssim". En
aquest sentit, diversos mitjans
apunten que aquest creixement
s'ha situat entorn del 80% en els
últims cinc anys. Els venedors sí
que es mostren d'acord que el mer
cat es moderarà i que les vendes ja
no seran tan importants com ho han
estat aquests anys endarrere, quan
gairebé cada client que obstaculitza
a una immobiliària, era un compra
dor.

D'altra banda, tots coincideixen a
assenyalar que una de les causes
del boom urbanístic dels últims
anys ha vingut de la mà dels baixos
tipus d'interès que ofereixen els
bancs a l'hora de contractar un
préstec hipotecari. "Tot el món com
pra a través d'un préstec hipotecari"
explica Ma José. Un sistema que,
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Cases, hipoteques i especulació
ve de la pàgina anterior

no obstant això, està provocant que
les famílies s'endeuten cada vegada
més ja que, una vegada posats, la
majoria opta per demanar un crèdit
més ampli, que els permetrà comprar
també un cotxe nou o adquirir qualse
vol altre caprici.

Aquesta situació sí que podria des
embocar en una crisi per al sector,
però per a això seria necessari que es
registrés una crisi econòmica de
grans dimensions, que destruira ocu
pacions de forma massiva i un fort
repunt en els tipus d'interès. Una
situació que, almenys de moment,
sembla improbable. A més, des de les
entitats bancàries es destaca que els
crèdits es concedeixen només a qui
té capacitat d'endeutament, és a dir,
aquells que són capaços de pagar els
crèdits que els han estat concedits.

COMPRADORS
Definir el perfil del comprador de

pisos a Benicarló resulta més compli
cat perquè cada immobiliària té un
tipus de clientela. Després de consul
tar vàries, es pot establir que en l'ac
tualitat, la major part dels habitatges
nous es venen com segona residèn
cia a compradors catalans i aragone
sos, amb una edat que en la major

part dels casos, supera els cinquanta
anys.

L'explicació a aquest augment de
compradors no benicarlandos està
que "l'habitatge a Benicarló, malgrat
els alts preus que s'estan pagant,
està més barata que en les seves ciu
tats d'origen" i l'adquisició es realitza
com una inversió. Altre grup important
de compradors ho constitueixen pare
lles joves de Benicarló que adquirei
xen l'habitatge per a establir la seva
primera residència. També apareixen
els quals compren els habitatges per
a especular amb elles. En aquest cas,
l'edat és superior als cinquanta anys.

D'altra banda, els habitatges de
segona mà en el nucli antic s'estan
venent a compradors immigrants,
encara que en aquest cas, és més
difícil establir la nacionalitat predomi
nant.

LLOGUERS
El lloguer d'habitatges durant la

passada temporada estival ha experi
mentat un fort descens, que ha situat
la xifra final en un 30%. En aquests
moments, les immobiliàries no poden
garantir al propietari de l'habitatge, en
la major part dels casos, que la viven
da serà llogada. Les múltiples ofertes
i les caigudes de preus que han rea
litzat les agències de viatges es tro
ben en l'origen d'aquest descens. AI

consumidor li resulta més barat con
tractar l'estada en un hotel, amb totes
les despeses pagades que llogar un
apartament, on a més deu realitzar
totes les tasques domèstiques com si
estigués en la seva casa. Les xifres
que es remenen del descens en el
nombre de lloguers entren d'acord
amb la tendència general del mercat
al llarg de tot l'any.

El problema en aquest cas, és la
falta d'habitatge per a llogar durant tot
l'any que existeix en l'actualitat en el
mercat. Hi ha qui apunta que l'arriba
da massiva d'immigrants ha estat la
causant d'aquesta situació ja que no
tots els propietaris es mostren dispo
sats a cedir el seu habitatge en llo
guer, atenent al mal estat que han
quedat algunes d'elles després del
pas d'inquilins immigrants.

En qualsevol cas, la major part de
les agències immobiliàries de
Benicarló assenyalen la manca d'ha
bitatge en la ciutat per a llogar durant
tot "any. D'altra banda, l'augment en
la venda d'habitatges nous està aca
bant amb el costum de llogar-les.
L'explicació, és aquest cas, és con
tundent: "avui en dia, surt més a
compte pagar una hipoteca que pagar
un lloguer'.

- Descens en el nombre de vivendas venudes.
- Es contempla corn estabilització del mercat després del boom urbanfstic.
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Foc al Petiquillo

Venent fum

text NATALlA SANZ

U
n incendi forestal, que es va
iniciar sobre les 22 hores
del passat divendres entre
Peníscola i Càlig, cremava

unes quaranta hectàrees de bosc i
matoll baix dels tennes municipals
de Benicarló Càlig i Peníscola. El foc
es va iniciar, pel que sembla, en la
partida del Pou de la Bassa, i enca
ra no s'ha detenninat si va ser provo
cat. Les flames, avivades per les for
tes ratxes de vent que bufaven del
nord, es van estendre ràpidament
cap al tenne de Benicarló, on va arri
bar a apropar-se a una urbanització
situada en el corral del Petiquillo.
Com mesura de prevenció, la Policia
Local de Peníscola va desallotjar a
sis famílies, prop de la miljanit, al tro
bar-se el foc sense control.
Afortunadament, no va arribar als
habitatges i voltant de les cinc i mitja

Dia sense
cotxes

Esquerra Unida de Benicarló ha
qualificat irònicament la celebració
del Dia sense cotxes d'una "anèc
dota més a sumar en el fer polític
del PP de Benicarló". En aquest
sentit, asseguren que "és evident
que els organitzadors no els va pre
ocupar gens ni mica el monumental
embús que van ocasionar', i denun
cien que "no havien d'anar o tomar
del treball al mig dia, o a la tarda,
com cents de veïns que si ho
patim".
Amés, afirmen que la mesura va
tenir l'efecte contrari al desiljat, ja
que "es va cremar el doble de com
bustible que qualsevol altre dia pels
embussos, pel que es va contami
nar molt més". EU es queixa que
aquests "actes buits de contingut i
de propaganda barata" no es tra
dueixen després en mesures efecti
ves per a lluitar, contra els proble
mes d'aparcament.

de la matinada, el foc es va donar
per controlat. Va ser necessari també
desalloljar a un bestiar de trenta ove
lles d'una granja per la proximitat de
les flames.
A les nou del matí del dissabte, es
traslladaven al lloc de l'incendi dos
avions i un helicòpter, que van treba
llar per apagar els focus que encara

text TOLlTO

Tretze anys després de l'arri
bada al poder l'equip de govern
popular ha preconitzat la busca
d'un món millor. L'objectiu, un
planeta terra "lliure de cotxes".
Han llençat igual que simple dei
xalla el pragmatisme clàssic de la
dreta política i s'han abraçat als
encants de la utopia. Han somniat
la transformació de la realitat i
amb el fervor intens dels conver
sos han pretès el canvi en un sol
dia. Evidentment la crueltat del
fets tangibles els ha colpejat una
vegada més amb duresa. Els terri
bles embussos que va patir la ciu
tat dimecres 24 per la zona de cir
culació lliure són clar exemple del
fracàs de la proposta. És obvi que
aquests dies simbòlics han de ser
la punta d'iceberg d'un treball

quedaven actius, a més de refrescar
la zona afectada per a evitar que es
revifés el foc. A la vesprada, encara
quedaven en la zona de l'incendi
quatre brigades forestals, dues auto
bombes i quatre brigades forestals,
que treballaven en l'extinció total de
l'incendi. En total, van ser quaranta
les hectàrees que va arrasar el foc,
deu d'elles de cultiu, altres 17 de
matoll i les tretze restants d'arbrat,
segons la valoració definitiva que
van fer els tècnics de Medi Ambient.
Diumenge a la vesprada, els bom
bers del Parc Comarcal del Baix
Maestrat van extingir un rebrot de
l'incendi. Les flames es van revifés
en una zona propera a l'abocador de
Peníscola al voltant de les 14.40
hores. Alertats els mitjans aeris i
terrestres, van aconseguir controlar
el foc sobre les 15.30 de la tarda. En
este segon incendi, es van cremar
dos hectàrees.

coherent i no una precària bastida
publicitària.

L'esclatant impacte del "dia
d'allò que vingui bé" és el clàssic
amagatall per al dèficit de políti
ques coherents de llarga durada.
Una mesura efectista sovint
emprada pel govern de la ciutat
per a ocultar les insuficiències
estratègiques davant l'opinió
pública (dia del turista, dia anti
droga, dia de l'esport, dia del
comerç...) La tàctica de la passivi
tat més extrema disfressada d'ac
tivisme implicat durant una jor
nada propagandística.
L'estratègia del calamar que fuig
i amolla tinta fosca per a enterbo
lir i confondre la percepció de l'al
tre. L'estratagema del venedor de
fum.
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Senyora Garcia
Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 451

text EL LECTOR

Wuin embolic, això del parc
eòlic eixe. No entenc res.
Em sembla que ens tro
bem davant d'una de les

fonts d'energia més netes i respec
tuoses amb el medi ambient que hi
ha, juntament amb la solar.
Repeteixo que no sóc cap expert, i
per això potser alguna de les coses
que diga siguen bajanades o evi
dències. Ara resulta que els caça
dors i pescadors fan costat als eco
logistes. Quin matrimoni a tres ban
des més estrany. Només falten els
constructors. L'administració, com
no podia ser d'una altra manera,
s'oposa al projecte fent-se ressò de
la vox populi. Vots són poder. Jo he
fet la meua composició de lloc i he
tractar d'esbrinar, des de la tauleta
de l'ordinador i fent servir el mètode
deductiu, els autèntics motius que
han fet posar-se a la mateixa banda
tres col· lectius tan antagònics. Els
ecologistes, no cal dir-ho, defensen
tot allò que viu, i aquelles aspes
gegantines són un gran perill per a
les aus migratòries. Els caçadors,
curiosament, utilitzen el mateix
argument que els ecologistes. Clar,
si no passen les aus, no les poden
matar. Es tracta d'una diferència de
concepte. És molt millor que els par
dalets morguen plens de perdigons
o amb pega a les plomes que no
destrossats per aquestes colossals
hèlixs. Aquest argument és el que
més m'agrada de tots. Per una altra
banda, els mariners també es quei
xen. Diuen que la infrastructura faria
malbé els fons marins. No sé si aital
argument mereix algun comentari.
Potser siga el més contundent de
tots. Un mariner dient que el parc
eòlic danyarà els fons marins! Com
sempre, la postura més còmoda, la
dels nostre polítics sense excepció.
"Si tots estan en contra, nosaltres
també", ha dit un polític. Mundo,
com no podia ser d'una altra mane
ra, de seguida puja al carro dels

oportunistes després de no haver fet
res fins que la gent s'ha mobilitzat.
Els altres, per suposat, en contra.
Tots conta el parc eòlic.
Comparteixo totalment l'opinió de
l'editorialista (que escriu en primera
persona), i penso que si som bons
per a malbaratar energia amb luxes
innecessaris, també hauríem de
pagar el nostre tribut i no encolo
mar-li totes les coses dolentes als
ciutadans de l'interior. No tenim ver
gonya.

Subscric amb la seua totalitat
totes i cadascuna de les paraules
del nostre exiliat particular. Jo, que
també m'ho considero, vull afegir
que les ajudes que es donen als
pares perquè compren els llibres als
fills, no s'haurien de pagar en
metàl-lic. Els pares poden fer servir
aquests diners per a altres finalitats
que poc tenen a veure amb la idèa
d'ajudar a l'educació dels fills. Millor
seria donar-los uns vals que es
puguen canviar per llibres. Però de
diners, ni un quinzet.

A la mateixa pàgina cinc llegeixo
allò del pont del Barranquet. Per què
no el paga aquell que va fer el pro
jecte del pont quan es va fer l'avin
guda Papa Luna ? Segurament no
es tornaria a equivocar mai més.

Suposo que això que diu Tolito ,
així com la noticia de la pàgina set
que parla dels pressupostos del
Bloc, és una broma que vosté i el
seu consell de redacció ens volen
gastar als lectors d'aquest setmana
ri. Està bé que de tant en tant ens
facen passar una estona divertida,
com ara, i fer-nos imaginar què pas
saria si el Bloc s'oferira al Pp per a
elaborar els pressupostos. És un
exercici de política ficció fantàstic.

Nova col·laboració de Gori. Jo no
tenia coneixement d'això de l'alcalde
amb la bandereta, però en veure la
foto, m'he adonat del poc sentit de
ridícul que té la nostra primera auto
ritat. Déu meu! L'alcalde del meu
poble, saludant des d'un cotxe des
capotable en marxa tot emulant el
mateix Karol Wojtila fent la benedic-

ció Urbi el orbe. I a l'altra mà una
blavera.

Es veu que el Mussol ha emprés
el vol amb una certa regularitat. Me
n'alegro. Aquesta vegada es queixa
de "ocupació de la via pública per
part de les obres particulars. Què
vol? Del poble manen els especula
dors. A mi tampoc no m'ha agradat,
dins la mateixa ruta del colesterol,
que hagen assassinat aquells pins
centenaris que hi havia a una finca
que dóna al carrer. Ara tindrem
blocs de formigó. Això és el model
de ciutat del Pp. Endavant.

No faré cap comentari del dia
sense cotxes.

El pelegrí ha anat a un dels llocs
més bonics que conec Uo també hi

" A ra res ulta
que caçadors i
pescadors fan
costat als
ecologistes "

he estat) i Vicent li pregunta si ho
volen veure. No entenc aquesta
reacció. Si el que vol és caminar,
que camine, però em sembla que és
molt més interessant anar veient els
monuments. Com Santa Cruz de la
Serós. Preciós. Quina enveja em fa
el pelegrí.

Per què no ha sortit la col, labora
ció musical sel senyor Cos?
Aquesta setmana ja tocava.

L'ESPIFIADA DE LA SETMANA
D'on s'han tret els del futbol això que
el Benicarló juga quatre partits
seguits fora de casa? Jo vaig sentir
a la tele que diumenge vinent
juguen al seu camp contra
l'Almassora. Evidentment em refio
més de la tele que d'ells.
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~ ~ ~ CULTURA ~ ~ ~

Sobre la por Els dies gloriosos

re~JOSEPMANUELSANABDÓN

16 - IX - 2004
AI Fòrum de Barcelona parlen

de literatura els escriptors Péter
Esterhazy, Eduardo Mendoza i
Carme Riera, en un moment
donat la conversa gira cap al com
promís moral de l'escriptor,
Eduardo Mendoza diu:
"L'escriptor és un referent litera
ri, i crec que també un referent
moral. No existeix una diferència
clara entre moral i literatura." Es
suscita el debat a partir d'aquesta
afirmació, els components de la
taula i del públic aporten les seues
opinions, jo em quedo amb les
paraules de l'escriptor Péter
Esterhazy: "És l'obra, no la per
sona, la que ha de tenir un com
promís moral." No crec que l'es
criptor, per la seua condició de tal,
haja de tenir un compromís moral
o social - com diu Saramago en el
mateix debat- major del que puga
tenir un lIampista o un futbolista.
L'exemple podria ser Mario
Vargas Llosa, una persona que ha
tingut una evolució extrema en el

,seu pensament, de les seues sim
paties pels moviments revolucio
naris de Llatinoamèrica en els
anys seixanta, ha passat a abraçar

els darrers anys les teo
ries del neoliberalisme,
tanmateix el seu com
promís moral amb la
literatura ha continuat
ferm i inalterable, mal
grat la seua evolució
ideològica,
MarioVargas Llosa és
un exceHent noveHista,
tant ara com abans.

25 -IX - 2004
"Sobre la por" era

una cançó que cantava
Raimon fa uns anys,
testimoni d'una època,
"Sobre la por" podria
ser també un bon títol
per a "El bosque" l'úl
tima pel·Hcula de M
Night Shyamalan, una
faula sobre la capacitat que han
tingut sem pre tots els poders per a
fabricar mites, que serveixen per
a atemorir la població i mantenir
la així sotmesa i dominada al seu
gust. Una faula que té una lectura
política, molt apropiada per als
temps que corren. La peHícula
compta amb una supèrbia actua
ció de Adrien Brody i de la quasi
debutant Bryce Dallas Howard, i
una magnífica ambientació i foto-

grafia que accentuen el seu to
màgic. La peHícula que no ha tin
gut una bona acceptació als
EE.UU., i un jove, d'aspecte men
talment cutre, que sortia darrera
de mi de la projecció, i que ha
exclamat "que mierda de pel·lícu
la, tío", són tot un aval per a
aquest film.

LA VEU sempre amb la cultura

ESTELLER IMPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriana
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La invasió dels homes sense corbata
Irreflexions

""
text JOAN RAÜL BURRIEL

El nou govern socialista a l'estat
espanyol ens ha portat canvis en
RTVE, com era d'esperar i - més
encara - com molts desesperada
ment desiljàvem. L'exemple emble
màtic a ressaltar és, sense cap
mena de dubte, el dels serveis
informatius de Televisión Española.
El canvi que ha sofert la segona edi
ció dels informatius de la Primera ha
estat, de tant impressionant, imagi
no que fins i tot traumàtic per a
alguns: de Urdazi a Milà. De l'home
vestit de gris - i amb idees també
grises - a l'home sense corbata. No
dur corbata és una metàfora. Sense
corbata vol dir amb naturalitat,
sense rigideses, sense l'ofec d'una
ma negra que manipula. Treure's la
corbata a estat treure's el llast de
mentides i manipulacions viscudes
els darrers vuit anys de govern de
l'extremista Aznar. Molts podero
sos, d'aquest que vesteixen cars i
foscos vestits de sastres exclusius,

deuen d'observar com una cosa
realment perillosa i revolucionaria la
desaparició de les corbates.

Altres aspectes del canvi, apa
rentment més frívols, tampoc són
superficials. El canvi de melodia l'a
greixo especialment. La d'abans em
semblava una marxa militar i em
feia votar del seient si m'agafava
distret. Si fins i tot les xiques que
presenten els informatius em sem
blen més fresques, més alegres i
més atractives! Deixant l'ironia de
banda, aquestes novetats no tin
drien cap valor si no hi hagués
també un canvi real en el~oQfin

guts dels informatius i en la·manera
de tractar les noticies. I a mi em
sembla que també és pot percebre
aquesta mudança. Aquest dies
estem veient les manifestacions i
accions dels treballadors de l'em
presa Izar per televisió. Imagino que
estareu d'acord amb mi per suposar
que la Pepevisió haguera tractat
aquests· treballadors de poc menys
que delinqüents i radicals.

Per altra banda, no ens engan-

yem, continuen sent Televisión
Española. Per tant, en allò que ens
afecta als valencians no esperem
una millora en el tractament de les
noticies d'ací. Més be el contrari, ja
que Camps està aprovisionant el
conjunt de televisions peninsulars
d'una bona quantitat de noticies que
ens mostren als valencians amb
una imatge prou patètica: Que no
nos quieren dar agua. Que no nos
quieren dar el ave. Que no nos
quieren pagar la Copa América.
¡Que nos quieren robar la lengua!
Per que no era tan reivindicatiu
quan estaven els seus a Madrid?
Ah, perdona! Que el que hi havia a
Madrid era Zaplana i al que es dedi
caven era a fer-se la guitza l'un a
l'altre (o tocar-se els collons, per a
que m'entenguen al poble).

Perdoneu aquesta apologia del
Milà, però es que veient el que
tenim ací en Canal 9 em sento molt
trist.

••••••••••••••••••••••••••••••••
Contenidor de vidre desbordat

durant dies. Ampolles tirades pels vol
tants. És la situació en la qual es troben
nombrosos contenidors destinats a la
recollida de vidre a Benicarló. Miguel
Forés, regidor d'Empreses
Concessionàries, diu desconèixer les
queixes ciutadanes, ja que en les
dependències municipals no s'ha pre
sentat cap. L'edil reconeix que "seria
qüestió de posar-ne algun més en
punts de la població" per a satisfer la
demanda existent, i que aquesta possi
bilitat ja s'ha parlat amb la Brigada
d'Obres. Forés detalla que és l'empre
sa Vifer de Castelló l'encarregada de

portar a terme la recollida del vidre dels
contenidors i que realitzen aquest tre
ball els dijous. "En la zona centre la
recollida és setmanal" explica, encara
que reconeix que "cada volta que
vènen no els recullen tots". A Benicarló
existeixen 60 contenidors de recollida
selectiva de vidre. La situació a la qual
s'ha arribat en els últims dies en deter
minades zones de la localitat, ha fet
que els contenidors desborden el seu
contingut i que els usuaris es vegin obli
gats a dipositar els residus de vidre als
voltants, amb els evidents problemes
de brutícia que d'aixó es deriven.
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OimeofthecentuJy(1974)
La meua banda sonora

Després del Big Bang musical de finals dels 50 i principis dels
60, va començar a formar-se l'univers musical conegut i, seguint

. la pauta marcada per les megaestreUes Beatles i Rolling Stones, l'a
parició de noves formacions se succeïa a un ritme vertiginós.

Un d'aquests grups que va veure la
llum com tants d'altres en els setanta sota
la influència de les esmentades megaes
trelles, és Supertramp, nascut per obra i
gràcia de qui van liderar el grup fins
l'any 1983: Richard Davies i Roger
Hodgson.·

Les seues primeres gravacions
("Indelibly· stamped" -1971- i
"Supertramp" -1972-), mostren els seus
primers i titubejants intents per trobar el
seu espai dins del nou univers musical.

La definitiva consagració els va venir
el 1974 amb el seu tercer treball: "Crime
of tbe country". Aquest disc, juntament
amb "Crisis, what crisis ?" (1975), con
forma l'epicentre de tota la seua obra. Com a curiositat val a dir
que en aquest darrer treball apareix el tema "Another man's
woman", quer va ser sintonia de la primera època de l'espai tele
visiu "Informe Semanal".

A partir d'aquest moment és quan ens trobem amb el
Supertrampmés comercial i potser més recordat, amb els seus sen
zills acords, els seus falsets, profusió de saxo, clarinet i harmònica,
sense oblidar-nos del seu pianet facil.

Aquest canvi es va veure reflectiten l'evolució de les seues ven
des a tot el món que, després de "Even in tbe quietest moments"
(1977) arribàrà al cim amb el canvi de dècada amb "Breakfast in
America" (1979) i "París" (1980), el seu doble en directe.

L'any 1982 apareix "Famous last
words", el darrer disc que va poder
comptar amb la totalitat de la formació.
Les discrepàncies entre Davies i Hodgson
van fer aque aquest darrer personatge
abandonara el grup per iniciar la carre
ra en solitari. D'aquesta última obra es
van extraure els temes "It's raining
again" i "My kind of Lady"~ Tots dos
encara s'escolten amb certa freqüència
en emissores com ara Ona Música.

Encara Supetramp ha continuat
publicant quatre discos amb richard
Davies com a "capo" del grup, el darrer
el passat any 2003.

"Crime ofthe century", disc que ací
els presentem, està considerat com el més complet i equilibrat deia
formació. Els temes d'aquest disc, entre els quals destaca "Rudy",
mostren tota la personalitat de Supertramp i segueix venint de gust
escoltar-los encara avui, trenta anys després de la seua publicació.

J.Cos

Ja fa un temps denunciàvem de
quina manera algunes empreses, des
prés de foradar els nostres carrers, van
tindre la brillant idea i el "bon gust" de
tapar els forats, a falta de llambordes,
ficant formigó i dibuixant al damunt la
forma d'aquestes.

Es veu que aquesta moda continua,
peró ara arriba, també, a les voreres i
amb menys poc gust. Més d'un podrà
recordar aquella bústia que hi havia
col'locada a la cantonada entre el carrer
la Mar i l'avinguda leda, a l'alçada d'un
conegut consultori mèdic, doncs bé,
com anava dient, un dia, es veu que ja
no feia falta i se la van carregar. Òbvia
ment, va quedar un bon forat i... el van

tapar. Però el van tapar amb tanta poca
gràcia, que igual que feren en el carrer,
amb una capa de formigó lluït es veu
que ja n'hi havia prou.

Ací, no és que no ficaren ni el panot,
com seria lògic i normal, sinó que tam
poc no van tindre ni el "bon gust", com
s'havia fet al mig del carrer, de dibuixar
io. Almenys hauria quedat dissimulat.

No sé si aquest tapament de forat va
ser obra privada o pública, però és igual,
en aquest poble no n'hi ha un encarregat
d'obres i "cervells" que vigile que les
coses es facen bé? Doncs, sembla ser
que no. D'incompetents ja en tenim
prou!

l ~~__~~ '
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Nuclears, si gràcies? (1)

111
ls sistemes energètics estatal i
mundial, basat en els combusti
bles fòssils que aporten prop
del 80% de l'energia primària,

està en crisi. El preu del petroli ha pujat
des de 25 dòlars el barril a 2002, fins els
45 dòlars de 2004, un increment del 80%
en menys de 2 anys. Les causes són
diverses, des del conflicte iraquià fins l'al
ta demanda d'economies emergents com
la xinesa. A més, les reserves van a la
baixa, en uns 50 anys s'hauran exhaurit
completament. El canvi climàtic és un fet
i la seva causa principal és l'increment de
diòxid de carboni (C02) produït per la
crema de combustibles fòssils. La majo
ria de països -excepte Estats Units,
Rússia i uns pocs més- han ratificat el Protocol de Kioto
que obliga a reduir les emissions de C02 mitjançant la
utilització energies renovables, l'estalvi i el comerç de
drets d'emissió; la substitució de energia de combusti
bles fòssils per nuclear no és admesa pels càlculs r:le
reducció del protocol.

Tanmateix, sovint i des de diversos àmbits, es vol rei
vindicar la necessitat i validesa de l'energia nuclear de
fissió. El número de setembre de la revista "Muy
Interesante" tracta la nuclear com "l'energia que toma".
Diversos mitjans de comunicació com El País o la Ser,
han fomentat aquest nou debat nuclear. Loyola De
Palacio, comissària europea d'energia, defensa l'ener
gia nuclear, sobretot per a acomplir el Protocol de Kioto.
Rodolfo Martín Villa, expresident d'Endesa, ha manifes
tat la seva posició pronuclear. Mijail Gorbachov, pare de
la perestroika i actualment president de la Green Cross
Internacional, afirmà al Fòrum de Barcelona: "tinc pres
ent encara l'accident de Txernòbil, però renunciar avui
a l'energia nuclear conduiria al caos".

Però l'opinió favorable del científic James Lovelock
ha sigut la més inesperada. El 24 d'agost passat, publi
cà a The Indenpent l'article titulat: "L'energia nuclear és
l'única solució verda. No tenim temps per a experimen
tar amb visionàries fonts d'energia; la civilització està en
perill imminent". Lovelock, científic independent i hete
rodox, és un dels ideòlegs del pensament ecologista
amb la Hipòtesi Gaia. Treballà a la NASA en diversos
projectes espacials de recerca de vida extraterrestre
com el Viking a Mart. Proposà que l'estudi de les atmos
feres planetàries ens informarien sobre l'existència de
vida al planeta; l'existència d'oxigen i altres gasos a l'at
mosfera terrestre sols s'explica per l'acció dels éssers
vius. Aquest enfocament global es plasmà a l'Hipòtesi
Gaia, enunciada per primer cop l'any 1979. Lovelock
afirma que tots els éssers vius, connectats entre si i a
l'atmosfera, hidrosfera i litosfera, fabriquen i mantenen
de forma continuada el seu medi ambient, formant un
tot a nivell planetari que s'ha nomenat Gaia. No són les
condicions especials de la Terra les que han permès l'e-

volució de la vida terrestre, sinó que són
els propis éssers vius els creadors de
les condicions més adients per la vida.
Gaia, la Biosfera, s'entendria com un
sistema autoregulat que mantindria la
composició de l'atmosfera, temperatura,
salinitat de la mar... La visió global o pla
netària, característica del pensament
ecologista, està recolzada per l'Hipòtesi
Gaia.

A l'article de The Indepent, Lovelock
afirma que l'escalfament global és el
major perill de la civilització actual, per
sobre del terrorisme internacional. Les
interaccions planetàries amplificaran
l'impacte dels gasos hivernacle amb
unes conseqüències greus i ràpides.

Segons Lovelock, hi ha menys de cinquanta anys per a
cercar una nova font energètica substitutiva del petroli i
del carbó. El gas natural, format per metà i età, allibera
menys C02 al cremar-se, però les fuites a l'atmosfera
pot augmentar molt l'escalfament global. Creu que mig
segle no es temps suficient per a desenvolupar les
diverses energies renovables com l'eòlica o la solar i
afirmà que "sols hi ha una font immediatament disponi
ble que no provoqui més escalfament i és l'energia
nuclear'. I, segons Lovelock, açò permetria "continuar
amb la nostra civilització". L'energia nuclear ha sigut
víctima del temor irracional, creat per la "ficció cinema
togràfica" i la pressió dels ecologistes, segons Lovelock.
Opina que l'energia nuclear és la font energètica més
segura i menysprea els seus perills sobre la salut huma
na: "l'oxigen de l'aire causa més càncers". I com a con
clusió, afirma que l'errada fonamental de molts ecolo
gistes és "preocupar-se més per les amenaces a les
persones que per les que té la Terra". Sembla que els
humans som, tant sols, una part prescindible de Gaia.

Cal assenyalar que Lovelock no posa en dubte el
tipus de civilització que tenim, explotadora de recursos
i d'energia. No discuteix la necessitat de creixement que
té el nostre sistema econòmic. La vida, de ben segur,
suportarà el canvi climàtic i fins i tot una guerra nuclear
mundial, el que no està tant clar que ho faci les diverses
societats humanes. Sembla que Lovelock valori més la
civilització que les persones que la formen.

Les grans companyies energètiques com Endesa,
grans responsables de l'increment de gasos hivernacle,
són ara uns dels principals valedors de l'energia nucle
ar, i utilitzen el canvi climàtic com argument. Elles, en
part i amb el consentiment de la societat, han causat el
problema i ara ens donen la solució nuclear. Sense
comentaris.

Pere Bausà

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Aprofitament

text ROBESPIERRE

Senyors, són vostés únics. La repassada que li
estan fent al passat, present i futur del que és i serà
la nostra ciutat, ara en mans del PP, és, en tota regla,
un ideari del que no s'hauria d'haver fet, i una visió
de cap on s'hauria d'anar.

l a això volia jo arribar. Si tal com m'imagino,
continuaran amb l'anàlisi de totes les àrees que van
indicar a la portada de La Veu 449 (tot i l'aturada
que han fet, suposo, motivada perquè el pp agafe
una mica d'aire, per allò que encara li pot caure al
damunt), personalment els llanço una idea, facen un
coHeccionable. Sí, com aquests que ara estan de
moda cada vegada que arriba al setembre, de mane
ra que la gent podria tenir a casa, tant allò que els
nostres polítics no han de fer, com tot allò, que seria
necessari per al nostre futur.

Des de la primera anàlisi, de la qual ja vaig dir
que em sentia críticament colpit, i ho continuo
estant, veient el segon, no puc deixar de pensar que
la seua feina no hauria de caure en "saco roto".
.Penso que és massa valuosa i que caldria fer-ne algu
na cosa perquè els caçurros dels nostres polítics se
n'assabentaren i n'aprengueren del que ací ens
estan, i aniran, exposant. Segurament el nostre poble
en sortiria beneficiat.

De tota manera, també podrien fer-ne un coHec
cionable, especial, editat per als nostres polítics,
enquadernat en tapes de treball i de cuquet - d'una
altra manera, amb tapes boniques, serien capaços de

•
La guillotina

ficar-lo a,l tinell del seu moble com un llibre més, per
a fer bonic i no resultaria útil -, perquè els sevira de
llibre de capçalera. Així, cada nit, abans d'anar-se'n
a dormir, com quan eren xiquets i anaven a l'escola,
podrien repassar els deures, comparant amb el seu
llibre de text, de capçalera, si els han fet correcta
ment, corregint-los, si és necessari i, preparant els
del dia següent. Què creuen, podria servir?

No, veritat! Veient l'egoisme i la poca credibilitat
de la que gaudeix alguna de la fauna política que ens
governa -i no ens governa també-, ací va una altra
proposta, per si l'anterior no funcionara, encara més
innovadora. Com han estat vostés els productors
d'aquesta anàlisi, com han estudiat quines són les
nostres mancances, i com ens han proposat i, segu
rament tenen solucions a molts dels nostres proble
mes, què millor que vostés per a dur a terme aques
ta mena d'ideari polític.

Sí, han llegit bé. Açò que han realitzat vostés, no
tenen tots capacitat per a fer-ho, per tant, demostren
que saben mirar de front els errors i tenen visió de
futur, cosa que els manca als nostres polítics locals.
No s'han fixat vostés que estan fent tot un programa
electoral? Així, els concreto la proposta: podrien
formar un nou partit polític i dur a terme el que ens
han anat explicant! El programa Ja el tenen. Només
cal engegar la maquinària i ..

No, no m'he tornat boig. És una simple proposta
amb una base sòlida. De tota manera no s'han de
decidir ara. De moment ...

Elbenicarlando FeJTer corona elShisa Pangma (Hunalàia)
text NATALlA SANZ

11 Ipassat dilluns a les nou del matí l'expedició Terres
de l'Ebre al Shishapangma (Nepal) va fer el cim.
L'escalador benicarlando David Ferrer, membre de
l'expedició, va coronar el cim de 8,046 metres d'al

çada a les 9 del matí (13,00 hores al Nepal), Ferrer va ser
el primer i una hora i milja més tard feia cim Agustí Pallarès.
L'ascensió no ha resultat fàcil ja que havia molta neu acu
mulada en el camí i la qualitat d'aquesta era tova. Aquesta
circumstància els ha obligat a haver d'unir-se amb altres
expedicions que també realitzaven l'ascensió i altemar-se
amb elles per a anar obrint camí. Els tres muntanyencs que
han aconseguit arribar a el cim
formen part d'una expedició que estava integrada inicialment
per sis persones. Un dels seus membres, Joaquim

Montoba, va haver d'abandonar en el camp base i va ser
ingressat en un hospital per un edema cerebral.

El cim del Shisa Pangma a la serralada de l'Himalàia Foro: TONYO FIBLA

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
laveUdebenicarlo



La moció de censura més a prop

text NATALlA SANZ

,

'

Les relacions entre el
Bloc i el PSPV s'estan
modificant i estem

entrant en una sintonia major" afir
ma Pepa Chesa, secretària
d'organització del Bloc
Nacionalista Valencià, quan
se li pregunta per la situació
en la qual es troben ambdós
partits a Benicarló. Chesa
no veu probable, a curt ter
mini, la presentació d'una
moció de censura conjunta
entre ambdues formacions
polítiques contra Jaime
Mundo, alcalde popular de
Benicarló, encara que reco
neix que les postures es van
apropant cada vegada més i
que les asprors que existien es
van llimant a poc a poc. "Si els
regidors del Bloc i del PSPV a
Benicarló arriben a la conclusió
que per la governabilitat del muni
cipi és necessària la moció de
censura, es presentarà i des de
València li donarem suport" asse
gura.

La secretària d'organització
considera que la situació en
aquests moments "depèn de la

resposta del Partit Popular a l'ho
ra de confeccionar els pròxims
pressupostos i de com avancen
les negociacions amb el PSPV".
D'altra banda, rebutja el qualifica
tiu de 'chaqueteros' per als regi
dors benicarlandos del Bloc, que

aquests dies s'ha escoltat en la
ciutat arran de la possibilitat que
tindrien d'entrar a formar part del
govern municipal aquesta vegada
amb el PSPV. L'aplicació del pro
grama electoral amb el qual es va
presentar el Bloc a les passades
eleccions municipals és per a
Chesa un dels compromisos del
seu partit amb els seus votants.
En aquest sentit, ha manifestat
que els votants del Bloc han de

valorar "que el Bloc governe amb
qui realment garanteixca el com
pliment del nostre programa elec
toral".

En aquest sentit, ha explicat
que després de les eleccions
municipals, al perdre el Partit

Popular la majoria absoluta,
es van iniciar les converses
per a formar govern en la ciu
tat. "El PSPV no va voler
assumir part del nostre pro
grama electoral en aquell
moment, mentre que el PP
sí" detalla, pel que van entrar
a formar part de l'equip de
govern, assumint cinc regido
ries. No obstant això, les cir
cumstàncies van canviar
"quan ja no podíem garantir
als nostres votants el compli
ment del nostre programa" i

per tant, van decidir trencar l'a
cord de governabilitat que havien
signat. En aquests moments es
torna a obrir la possibilitat de for
mar un nou equip de govern,
aquesta vegada amb el PSPV,
encara que la secretària d'organit
zació nacionalista remarca de nou
que "no es contempla com una
situació immediata".

.................................................................

text NATALlA SANZ

E nric Escuder, ha denun
ciat l'existència d'irregula
ritats "i errors" en l'acord
de les condicions de tre-

ball del personal de l'ajuntament que
aquesta nit es presenta per a la seva
aprovació al Ple. Escuder fa aques
tes acusacions en base a l'informe
existent del secretari i de l'interventor
municipals. El primer d'ells és qui ha
senyalat d'aquestes circumstàncies,
mentre que el segon ha advertit que

"les conseqüències economlques
sobre els pressupostos dels anys
esdevenidors no es poden quantifi
car". Les condicions que els popu
lars han acceptat als treballadors
són, pel que sembla, molt més que
avantatjoses i en aquest sentit,
Escuder considera "lògic que dema
nen augments salarials, sobretot
tenint en compte que el seu poder
adquisitiu ha disminuït pel que fa a
altres administracions similars". A
aquesta situació s'ha arribat, a la
seva entendre degut al fet que "no

s'ha actualitzat la Relació de Llocs
de treball des de l'any 1.991" el que
ha desembocat que els treballadors
no tinguen una distribució clara de
les seues funcions ni dels proces
sos interns. D'altra banda, conside
ra que "no s'han proposat per part
de l'equip de govern millores en l'or
ganització ni en els serveis que es
presten als ciutadans", com la recla
mada finestreta única. L'edil socia
lista creu que s'ha afavorit l'indivi
dualisme contra el sentiment col·lec
tiu, al deixar fora de les negocia
cions als treballadors de l'O. A. de
Centres Socials Especialitzats.
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El Camí Primitiu
Etapa 3.- La CGT (La Confederació General del Treball)

text TONYO FIBLA

(I
om hem de sortir per
carretera, sortim a les sis
del matí. Avui l'etapa pot
ser llarga. És de nit fosc.

Camí i carretera coincideixen fins
poc abans de Puente la Reina de
Jaca que el camí baixa pel costat
del riu.

En aplegar al desviament
d'Arrés espero a Rosa (Vicent ni
se sap per on déu parar) com veig
que no ve li deixo una noteta per
a que agarre el camí antic i no el
que han desviat per Arrés per a
fer ús del nou alberg.

Camino tot sol per badlands,
per un camí dur i solitari. Després
d'un estrany desviament deixo a
l'esquerra Martes. El sol poc a poc
va escalfant l'ambient.

En passar Mianos em perdo i
em toca recular un bon tros. En
trobar les fletxes les torno a

. seguir. Anava amb lo cap catxo i
no he vist una marca que estava a
una certa altura.

El camí d'avui, tot i ser pràcti
cament pla, no hi ha fortes puja
des ni baixades, el trobo molt més
dur que el d'ahir ja que el terreny
per on passem és del tot inhòspit.
Ni pobles, ni fonts, ni arbres. Res
de res.

Quan estic pujant a Artieda,
desviant-me del camí, m'apareix
Manola. Ha vist a Rosa i diu que
no pot seguir. Està buscant a
Vicent.

Tal i com vam quedar ahir ens
havíem d'esperar a Artieda però
pujo i Vicent no està enlloc. Ni a
l'alberg ni al bar. No crec que esti
ga a missa a pesar de ser sant
Jaume.

Li dic a Manola que jo tampoc
segueixo que estic cansat i em fa
mal el peu.

Reculem a buscar a Rosa i en
cotxe ens presentem a Ruesta.
Només entrem al poble veig com
aplega Vicent. Baixo del cotxe i li
pego una quatre crits. Ahir vam
quedar en reagrupar-nos a
Artieda i que allí decidiríem què
anàvem a fer.

Ruesta és un poble fantasma
completament destruït. L'únic que
resta en peu és l'alberg i alguna
casa més que ha estat reconstruï
da per la CGT. Aquesta organitza
ció sindical se n'ha fet càrrec de la
recuperació del poble.

La gent que porta l'alberg és un
tant estranya. Gent que es posa a
viure en poble abandonat i inten
tant reconstruir-lo tots sols han de
tenir les idees molt clares.

El poble està totalment perdut.
No hi té remei. Els de la CGT amb
el manteniment de l'alberg i portar
el càmping ja en tenen prou.

Anem a les habitacions i ens
situem. AI poc temps venen més
companys. Aquesta nit tampoc
dormirem, a l'habitació ens toca
dormir amb l'agüelo, el roncador
de Jaca. Ha trobat un bon xicot
català i camina amb ell. A un altre
llit en hi ha un que fa ioga. AI món
hi ha d'haver de tot.

Per dinar com ja és un poc tard
mengem el que queda: gaspatxo i
unes quantes llonganisses amb
pataques fregides. No es que esti
ga massa bé però al menys
omplim el pap.

El sopar ha estat més que
surrealista. Primer plat: quatre
trossets de pataca, quatre, bulli
da, amb una culleradeta de moca
de salsa maionesa al costat.
Segon plat: tres rodanxes ben
redonetes, tres, d'alberg ínia
rebossada fregida i un poquet,
poquet d'ensisam. Un vasito, dels
més xicotets que hi ha al mercat i
7,50 €. Fortíssim! Quin descaro!
Quin morro! Quina poca vergon
ya! Va haver qui s'alça de la taula
sense acabar de sopar, o com es
puga dir això. En concret uns
andalusos que estan al càmping
de baix. En una cosa quedo tran
quil: la meua col·laboració amb la
restauració de Ruesta és efectiva,
encara que discreta. Tot siga per
Ruesta o pel sindicat.
I quina fam ens espera aquesta
nit! Com cantaran el budells
acompanyats amb els ronquits de
l'avi que tenim al costat!

n
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El Benicarló segueix invicte

q

text RODOLFO SERRANO

PACO DELCASTILLO

~
mb només deu minuts no

~ es pot redactar una pàgi
na per ser publicada en
una revista, encara que la

revista siga aquesta. Ho sento
molt, però per imponderables
laborals i familiars em trobo ara en
la terrible situació d'haver d'omplir
tot aquest paper en poc menys de
sis-cents segons. M'ha dit l'amo
que ja, ara mateix, que pose el
que vulga però que ell em paga
les cinquanta línies, que total això
no ho lIig ningú, que qui ha de per
dre el temps amb les "xuminaes"
(sic) que dic totes les setmanes.
Sí, reconec que no em costaria
cap gran esforç demostrar les
meues habilitats taquimecanogrà
fiques; n'hi hauria prou de copiar
una pàgina de la guia telefònica, o
de repetir la crònica de la setmana.
passada o, fins i tot, escriure línies"
i línies (pàgines i pàgines) parlant
de les incomptables qualitats que
adornen la personalitat del tirà
que m'obliga a fer aquests ridículs
paperots. Total, no em lIig ningú.
L'amo és un capullo, un capullo fet
i dret i si algun dia, no se sap mai,
aconsegueixo sortir-me'n d'aques
ta pertinaç precarietat econòmica
que m'acompanya des de temps
immemorials l'enviaré a pastar
fang. A pastar fang ell i tot el con
sell de redacció. Tira, home.
Butxaques, que són tots una colla
de butxaques. Em sento millor,
francament, això de saber positi
vament que pots dir el que et
vinga de gust perquè ningú se
n'assabentarà està molt bé.

Però, és clar, també, en algun
lloc recòndit de la meua ànima,
tinc una mínima dignitat professio
nal i, amb els set minuts de què
encara disposo, estic en condi
cions de poder referir alguna cosa
sobre la situació esportiva del
CDB. Els dilluns, ja ho he contat
en més d'una ocasió, miro de lIe-

gir els diaris, d'escoltar la ràdio o
de consultar l'internet. De tota
manera, tan mala sort he tingut
aquesta setmana que l'únic que
he pogut copsar pels mitjans de
comunicació ha estat el resultat
del partit que el Benicarló va jugar
diumenge passat a Segorbe. Un a
unesveuquevanqueda~ambun

gol de penal transformat per l'hàbil
extrem De la Fuente. Poca cosa
és, certament, però sí que estic al
dia de les reformes de la LOCE,
del debat del Parlament de
Catalunya, de la crisi del PP a
Galícia entre metrosexuals i caci
ques, de la imbècil polèmica des
tapada per la caverna de si valen
cià o català. Estic al dia, o no?

El Benicarló encara no ha per
dut partit, però només n'ha guan
yat un i alguns soferts socis tenen
una certa sensació de desencís

,,------.
L'amo és un

capullo i algun
dia l'enviaré a

pastar fang a ell i
al consell de

redacció "

perquè es pensaven que, com el
Madrid, això enguany seria un
passeig militar. També vaig ser a
temps de consultar al diari que el
Vinaròs havia perdut a casa con
tra l'Alcora, equip que fins aquell
moment havia comptat els seus
partits per derrotes. I ja està, ja no
sé res més i no em sembla bé
continuar amb l'insult fàcil cap a
l'amo i el consell de redacció. Em
queda gairebé mitja pàgina i no
més de quatre minuts. Ho tinc clar,
passaré de tot i que siga el que
Déu vulga. Li enviaré el disquet al
cacic amb aquestes poques línies
i ja vorem què passa. Només ho

sento perquè a casa ja ens haví
em acostumat al modest sobresou
que em suposaven les meues
col'laboracions a La Veu i haurem
de deixar de comprar el mig quilo
de musclos per als dinars del diu
menge. Les olives trencades
també són bones per fer el ver
mut, no?

Apago l'ordinador. Adéu.
Torno a posar en marxa a l'ordi

nador. No em queden més que un
parell de minuts, però acabo de
sentir per la ràdio una entrevista
que li ha fet Josep Maria Forner al
nostre president entrenador. Déu
nostre senyor, en la seua magnifi
cència, no deixa desemparats ni
als més sèpies.

En resum. Xoco ha dit que vam
jugar bé, que a la primera part
vam xutar dos vegades al pal i
una a la segona, que haguérem
pogut guanyar per quatre o cinc
gols i que el Segorbe també té un
bon equip. Va confirmar que diu
menge que ve, per fi, tornem a
jugar a casa, a les quatre i quart,
contra l'Almassora, que ha guan
yat tots els partits. I jo que no sé
d'on m'havia tret que estaríem
quatre jornades fent de visitant, ho
deguera somiar.

I encara em queden més de
trenta segons.

LA NOTA. Jo.

LA SENTÈNCIA. "Lo fútbol. ..
cada partit és una història i no hay
enemiga pequeña", Xoco a l'en
trevista a Ràdio Ulldecona. De
vegades cal que algú ens recorde
els tòpics per confirmar que són
ben certs, no ?

ELS GOLS, TOTS ELS GOLS.
Cristian Martínez (2), Gus (1) i De
la Fuente (1).
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Benicarló FS, 3 - Boomerang, 5
text LA GRADERIA INQUIETA

sat. Per cert, que va anar per
donar-li una capotada al rival,
àmpliament aplaudida pel públic.
Derrota final en el marcador però
grans aplaudiments des de les
graderies per als dos equips.
Verds i blaus havien aconseguit
aixecar passions entre els afeccio
nats i aquests, malgrat la derrota,
saben premiar-lo.

PD: Els àrbitres molt mal, van ser
xiulats fins la sacietat pel públic. I
a l'inici del partit vam veure sortir a
uns quants espectadors. Crec que
havien pagat atrets pel nom que
ostentava el rival, però al compro
var que les senyoretes que aparei
xen retratades en el cognom del
Boomerang no havien vingut, se'n
van anar a prendre vent fresc.

rets. La resta del públic va usar
cartolines de colors per a compon
dre els colors de l'equip.
La sorpresa saltava en els minuts
inicials de la trobada. Contra tot
pronòstic, Monegro aconseguia
colar un gol en el minut 2. En deu
minuts el Boomerang va reaccio
nar i va posar a brou al Benicarló.
El gegant "verd" començava a
arrasar el terreny de joc i eclipsa
va als blaus. Gairebé al final del
primer temps es va produir un
moment de tensió entre el capità
Chelete i Schumacher. Es va
embullar una bona i van saltar
espurnes entre els dos galàctics.
Els dos equips es van retirar als
vestuaris amb un 3-6 en el marca-

dor que no feia
/ /-----------::;--, decaure l'ànim i les
•• el gegant verd esperances dels

l · d blaus.aixafà a s Juga ors En el minut 4 de la

blaus segona part sí que
" es van esvair total-

ment les esperan
ces blaves, per culpa d'un super
gol de Marquinho. Des d'aquest
moment, es va succeir una casca
da de desgràcies per al Benicarló.
Una lesió del porter titular va obli
gar a la seva substitució i en el
minut 9 el gran Chelete era expul-

li rimer ple absolut en el
nou pavelló de
Benicarló per a veure al
mega-campió

Boomerang Interviú lluitar pels
tres punts contra el Benicarló FS..
El reclam de dos noms de la plan
tilla del Boomerang, els fitxatges
estrangers Marquinho i
Schumacher, van ser suficients.
Abans del partit, es lliurava el
Trofeu a la Millor Aficció de Plata
de la temporada 2.003/2.004.
Representants de les tres penyes
amb les quals conta l'equip aques
ta temporada van baixar al par
quet blau i van
rebre el trofeu,
que van brindar a
tota l'aficció. A
continuació, rebu
da poc menys que
galàctic als dos
equips que s'en-
frontaven en el
camp de joc. La graderia de les
penyes va ser un esclat de confet
ti i banderes onejant acompanya
des d'una impressionant batuca
·da. A aquests dels tambors els
deuen pagar, perquè cada dia són
més. A més, ara ve un amb plate-

El Setrül a Traiguera
text REDACCiÓ

La Penya Setrill de Benicarló
té previst realitzar aquest diu
menge una excursió a peu fins la
Font de la Salut, a Traiguera, més
o menys per on es va perdre 'el
sereno' de la cançó.

Totes aquelles persones inte
ressades en participar en la cami
nada poden apuntar-se lliure
ment, acudint a les set del matí de
diumenge a la porta major de la
Parròquia de sant Bartomeu.

El recorregut és senzill sense

grans pendents i és molt recoma
nable per la bellesa de l'entorn de
la nostra comarca. Segons va
informar Vicent Messeguer, inte
grant de la penya "enguany no hi
haurà la tradicional olleta a l'a
rribada" . La penya s'ha queixat
que l'ajuntament no subvencione
l'acte i es es mostra incapaç de
poder assumir els costos de tot,
menjar, seguretat, salubritat,
sanitat. De tota manera es reco
mana un calçat adequat i, sobre
tot, ganes de passar-s'ho be cami
nant.

..................•..•.....•................................•.•.•..................
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SERÀ POSSIBLE
QUE EL BLOC TORNE.

A TROPESSAR AMB LA
MATEIXA PPEDRA?

•

Per Xavi Burriel

Dos 000

'" HE FICAT ONA FOTO PERQUÈ LA CAIUCAT1JAA be GUZMAN NO EM 5URTtA DE CAP ot t.r:SMANER.Es (PEROÓ)
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